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SE-BRM.0012.4.5.2024               

 

 

PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA 

KOMISJI EDUKACJI, KULTURY i POLITYKI SPOŁECZNEJ RMiG KÓRNIK 

z dnia 18 czerwca 2024 roku 

 

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Polityki Społecznej Rady Miasta i Gminy 

Kórnik odbyło się 18 czerwca 2024 roku, w godzinach 11.00 – 12.29 w sali 

posiedzeń Rady Miasta i Gminy Kórnik w ratuszu bnińskim. W spotkaniu 

uczestniczyło 8 członków Komisji. 

Obecni: 

1. Michał Buchwald 

2. Wojciech Fieduk 

3. Jarosław Janowski 

4. Iwona Kosmalska 

5. Marta Kowalczyk 

6. Adam Lewandowski 

7. Dorota Łuczak 

8. Robert Maliński 

9. Magdalena Pawlaczyk 

10. Danuta Paluszkiewicz  

 

W spotkaniu uczestniczyli także: kierownik Wydziału Oświaty i Polityki Społecznej 

Aneta Weber oraz dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Agnieszka Mieloch. 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Danuta Paluszkiewicz otworzyła posiedzenie i powitała 

zebranych. Komisja miała kworum i mogła podejmować prawomocne decyzje. 

Przypomniała, że obradujących obowiązują zapisy Klauzuli informacyjnej w związku 

z rejestracją nagrań komisji Rady Miasta i Gminy Kórnik (dokument załączony do 

protokołu).  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
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1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2024 – 2029 w Mieście i Gminie Kórnik, 

b)  przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście i Gminie Kórnik na 

lata 2024 – 2026, 

c) zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w 

szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina 

Kórnik, 

d) sposobu sprawienia pogrzebu przez Miasto i Gminę Kórnik.  

4. Zapoznanie się z informacjami nt. organizacji zajęć pozalekcyjnych oraz 

wypoczynku dzieci i młodzieży w czasie wakacji letnich przez KCRiS Oaza, KOK, 

bibliotekę publiczną. 

5. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

a) wybór dwóch przedstawicieli K.EKiPS do komisji opiniującej kandydatów do 

nagród dla wybitnie uzdolnionych uczniów. 

6. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodnicząca Komisji zaproponowała zmianę w przedstawionym porządku obrad, 

polegającą na omówieniu pkt 3d po pkt 3b. Członkowie Komisji przychylili się do 

propozycji.  

Głosowano w sprawie 

przyjęcia porządku obrad ze zmianą polegającą na omówieniu pkt 3d po pkt 3b 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (7) 

Michał Buchwald, Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, 

Marta Kowalczyk, Adam Lewandowski, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 



 

 3  

NIEOBECNI (3) 

Iwona Kosmalska, Dorota Łuczak, Magdalena Pawlaczyk 

Radny Jarosław Janowski nie głosował za pomocą  systemu Esesja.  

 

Przyjęty porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2024 – 2029 w Mieście i Gminie Kórnik, 

b)  przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście i Gminie Kórnik na 

lata 2024 – 2026, 

d) sposobu sprawienia pogrzebu przez Miasto i Gminę Kórnik,  

c) zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w 

szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina 

Kórnik. 

4. Zapoznanie się z informacjami nt. organizacji zajęć pozalekcyjnych oraz 

wypoczynku dzieci i młodzieży w czasie wakacji letnich przez KCRiS Oaza, KOK, 

bibliotekę publiczną. 

5. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

a) wybór dwóch przedstawicieli K.EKiPS do komisji opiniującej kandydatów do 

nagród dla wybitnie uzdolnionych uczniów. 

6. Zakończenie posiedzenia. 

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Nie zgłoszono uwag do projektu protokołu z dnia 22.05.2024r. 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (7) 
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Michał Buchwald, Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Marta Kowalczyk, Adam 

Lewandowski, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Iwona Kosmalska, Dorota Łuczak, Magdalena Pawlaczyk 

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2024 – 2029 w Mieście i Gminie Kórnik 

Dyrektor OPS Agnieszka Mieloch omówiła projekt uchwały stanowiący załącznik do 

protokołu. Poinformowała, że w tym roku Urząd Wojewódzki przeznaczył kwotę 6 tys. 

zł dla każdej gminy na realizację zadań zawartych w programie. Wskazała, że 

planuje zorganizowanie (w każdym sołectwie posiadającym świetlicę) spotkania z 

pracownikami Poznańskiego Centrum Profilaktyki Społecznej, z którymi OPS 

współpracuje od wielu lat. Spotkania dotyczyć będą pojęcia szeroko rozumianej 

przemocy, od cyberprzemocy po kwestie dotyczące uzależnień które mogą 

prowadzić do przemocy. Kampania informacyjna w tym zakresie przeprowadzona 

zostanie w miesiącach od września do grudnia br. Poprosiła radnych o 

rozpropagowanie informacji  o tym wydarzeniu. Poinformowała, że prowadzone są 

grupy wsparcia dla osób doznających przemocy oraz powołany został nowy Zespół 

interdyscyplinarny ds. przeciwdziałania przemocy domowej. Wskazała na duże 

zainteresowanie Środowiskowym Centrum Wsparcia Psychologicznego.  

Radna Marta Kowalczyk poprosiła o wyjaśnienie o jakich ośrodkach mowa w zapisie 

dotyczącym zapewnienia osobom doznającym przemocy domowej miejsc w 

ośrodkach wsparcia. Dyrektor OPS poinformowała o możliwości kierowania do 

ośrodka interwencji kryzysowej w Kobylnicy.  

 

Do obradujących dołączyła radna Iwona Kosmalska. 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyło 8 członków Komisji. 

 

Radny Adam Lewandowski zapytał czy na przestrzeni lat nastąpił wzrost, czy spadek 

przemocy domowej. Dyrektor Agnieszka Mieloch udzielając odpowiedzi wskazała na 
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wykorzystywanie procedury niebieskiej karty przy sprawach rozwodowych, podziale 

majątku. 

Po zapoznaniu się z projektem uchwały przystąpiono do wyrażenia opinii.  

Głosowano w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy Domowej na lata 2024 – 2029 w Mieście i Gminie Kórnik 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (8) 

Michał Buchwald, Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, 

Marta Kowalczyk, Adam Lewandowski, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Dorota Łuczak, Magdalena Pawlaczyk 

Radna Iwona Kosmalska nie głosowała za pomocą systemu Esesja. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

b) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście i Gminie Kórnik 

na lata 2024 – 2026 

Dyrektor Agnieszka Mieloch omówiła projekt uchwały stanowiący załącznik do 

protokołu. Radny Michał Buchwald zgłosił korekty literowe do załącznika do projektu 

uchwały. Korekty zostały naniesione.  

Po zapoznaniu się z projektem uchwały przystąpiono do wyrażenia opinii.  

Głosowano w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Mieście i Gminie Kórnik na lata 

2024 – 2026 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (8) 
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Michał Buchwald, Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta 

Kowalczyk, Adam Lewandowski, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Dorota Łuczak, Magdalena Pawlaczyk 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

c) sposobu sprawienia pogrzebu przez Miasto i Gminę Kórnik  

Dyrektor Agnieszka Mieloch omówiła projekt uchwały stanowiący załącznik do 

protokołu. 

Po zapoznaniu się z projektem uchwały przystąpiono do wyrażenia opinii.  

Głosowano w sprawie 

sposobu sprawienia pogrzebu przez Miasto i Gminę Kórnik 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (8) 

Michał Buchwald, Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta 

Kowalczyk, Adam Lewandowski, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Dorota Łuczak, Magdalena Pawlaczyk 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

d) zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w 

szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina 

Kórnik 

Kierownik Aneta Weber omówiła projekt uchwały stanowiący załącznik do protokołu. 
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Poinformowała, że przedszkola oraz oddziały przedszkolne w szkołach 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Kórnik, 

zapewniają bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w wymiarze 5 godzin 

dziennie, w dniach od poniedziałku do piątku. Przedstawiła dane liczbowe 

informujące o liczbie dzieci i obowiązujących zniżkach. W tym roku szkolnym do 

przedszkoli uczęszczało 760 dzieci: 

- 210 dzieci 6 letnich zwolnionych jest z opłaty, gdyż otrzymywana jest na nie 

subwencja oświatowa, 

- 2 dzieci zwolnionych jest w wysokości 50% z opłaty z uwagi na orzeczenie o 

potrzebie kształcenia specjalnego, 

- 138 dzieci zwolnionych jest w wysokości 50% z opłaty z racji korzystania z 

programu „Kórnicka Rodzina Trzy Plus”, 

- 4 dzieci zwolnionych jest w wysokości 100% z opłaty ponieważ z usług przedszkola 

korzysta troje i więcej dzieci z tej samej rodziny, 

- 406 dzieci ponosi opłaty w wysokości 100%. 

Wskazała, że z uwagi na rosnące koszty utrzymania publicznych przedszkoli oraz 

utrzymującą się inflację, proponuje się ustalić wysokość opłaty za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych, dla 

których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Kórnik w czasie przekraczającym 

wymiar 5 godzin na poziomie 1,30 zł (obecnie 1,00 zł). Przedstawiła dane finansowe 

w momencie, gdy podwyższona zostanie opłata o 0,30 zł za każdą rozpoczętą 

godzinę faktycznego pobytu dziecka w przedszkolu po przekroczeniu wymiaru 5 

godzin. Wskazała, że w przyszłym roku będzie można się pochylić nad możliwością 

przyjęcia kolejnej kwoty podwyżki. 

Radny Adam Lewandowski zapytał o wysokość dopłaty dla dziecka przedszkolnego. 

Kierownik Aneta Weber wyjaśniła, że kwota 100% dotacji na dziecko w przedszkolu 

publicznym obecnie oscyluje na poziomie 1 894,26 zł, jest to kwota na wydatki 

bieżące organu prowadzącego.  

Radny Wojciech Fieduk zaproponował rozważenie propozycji zwolnienia w 100% z 

opłaty dziecka niepełnosprawnego, posiadającego orzeczenie o potrzebie 

kształcenia specjalnego (zamiast obecnie obowiązującej zniżki w wysokości 50%). 

Radny Jarosław Janowski zapytał, czy ulgi się sumują. Kierownik Wydziału wyjaśniła, 

że kwoty można sumować. Dziecko z orzeczeniem o niepełnosprawności może być z 

rodziny wielodzietnej uczestniczącej w Programie „Kórnicka Rodzina Trzy Plus”. 
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Dodała, że przy kolejnej zmianie uchwały może być rozważona propozycja radnego 

Wojciecha Fieduka.  

Po zapoznaniu się z projektem uchwały przystąpiono do wyrażenia opinii.  

Głosowano w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Kórnik 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (8) 

Michał Buchwald, Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta 

Kowalczyk, Adam Lewandowski, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Dorota Łuczak, Magdalena Pawlaczyk 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

 

Następnie poddano pod głosowanie wniosek radnego Wojciecha Fieduka. 

Głosowano w sprawie 

o zastosowanie 100% zniżki wysokości opłaty na dziecko niepełnosprawne 

posiadające orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (8) 

Michał Buchwald, Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta 

Kowalczyk, Adam Lewandowski, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 
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Dorota Łuczak, Magdalena Pawlaczyk 

Kierownik Aneta Weber poinformowała, że po konsultacji z radcą prawnym postara 

się przygotować na najbliższą sesję rady projekt uchwały skorygowany o 

przegłosowany przez członków Komisji wniosek radnego Wojciecha Fieduka.   

 

4. Zapoznanie się z informacjami nt. organizacji zajęć pozalekcyjnych oraz 

wypoczynku dzieci i młodzieży w czasie wakacji letnich przez KCRiS Oaza, KOK, 

bibliotekę publiczną. 

Członkowie Komisji zapoznali się z informacjami nt. organizacji zajęć pozalekcyjnych 

oraz wypoczynku dzieci i młodzieży w czasie wakacji letnich przez KCRiS Oaza, 

KOK, bibliotekę publiczną, które stanowią załączniki do protokołu. Podjęto dyskusję 

nad dużym zapotrzebowaniem ze strony rodziców na zorganizowany wypoczynek, 

półkolonie dla dzieci podczas wakacji. Radny Michał Buchwald zwrócił uwagę, że 

mimo bogatej oferty zajęć, brakuje miejsc gdzie można wysłać dzieci na półkolonie i 

w ten sposób zapewnić im opiekę podczas wakacji. Zaproponował, by zostało 

przeanalizowane zapotrzebowanie na półkolonie na terenie gminy. Radny Jarosław 

Janowski wyjaśnił, że organizacja zajęć w wakacje nie jest zadaniem gminy. Radny 

Wojciech Fieduk wyraził opinię, że brakuje zaangażowania szkół w organizacji opieki 

wakacyjnej. W szkołach można byłoby zorganizować półkolonie, a w ten sposób 

obniżyć ich koszty. Kierownik Aneta Weber wskazała, że propozycja radnego 

wymagałaby konsultacji z dyrektorami. Radna Iwona Kosmalska poinformowała, że w 

sołectwie Dachowa organizowane były półkolonie w świetlicy wiejskiej, finansowane 

z funduszu sołeckiego.   

   

5. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

Zapoznano się z informacją od dyrektora Kórnickiego Ośrodka Kultury z dnia 

13.06.2024r. (mail stanowi załącznik do protokołu). 

Radny Adam Lewandowski poinformował o wniosku do Rady Sportu skierowanym 

przez jednego z rodziców, w sprawie możliwości przeanalizowania zmiany 

regulaminu przyznawania stypendiów sportowych. Radny Jarosław Janowski 

poinformował, że po ukonstytuowaniu się nowej Rady Sportu podjęte zostaną prace, 

m.in. dyskusja nad koniecznością zmian w regulaminie przyznawania stypendiów 

sportowych.  



 

 10  

Przewodnicząca Komisji odczytała pismo wystosowane przez prezes fundacji 

„Bardziej” informujące o zorganizowanym przez fundację przy patronacie burmistrza 

MiG Kórnik Dniu Dziecka dla dzieci z niepełnosprawnościami. Od roku bieżącego 

Dzień Dziecka organizowany przez fundację będzie odbywał się równolegle z Dniem 

Dziecka organizowanym przez Urząd MiG. W piśmie przedstawione zostały 

informacje o odbytej imprezie oraz jej sponsorach.  

a) wybór dwóch przedstawicieli K.EKiPS do komisji opiniującej kandydatów do 

nagród dla wybitnie uzdolnionych uczniów. 

Radna Iwona Kosmalska zgłosiła kandydaturę radnego Jarosława Janowskiego. 

Radny Adam Lewandowski zgłosił kandydaturę radnej Danuty Paluszkiewicz. Radni 

wyrazili chęć kandydowania.  

Głosowano w sprawie 

wyboru radnych Jarosława Janowskiego i Danuty Paluszkiewicz  do komisji 

opiniującej kandydatów do nagród dla wybitnie uzdolnionych uczniów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne 

ZA (8) 

Michał Buchwald, Wojciech Fieduk, Jarosław Janowski, Iwona Kosmalska, Marta 

Kowalczyk, Adam Lewandowski, Robert Maliński, Danuta Paluszkiewicz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Dorota Łuczak, Magdalena Pawlaczyk 

 

6. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodnicząca Danuta Paluszkiewicz zakończyła posiedzenie Komisji Edukacji, 

Kultury i Polityki Społecznej. 

 

  Przewodnicząca Komisji 

 

 /-/ Danuta Paluszkiewicz 

Protokołowała: Joanna Grzegorowska 


